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Hej Ballerup Kommune
 
Vi har læst forslaget til en ny frivillighedspolitik i Ballerup, og allerførst tak fordi vi må have lov at komme med vores kommentarer, før den bliver endeligt
vedtaget. 
 
Vi har følgende bemærkninger som jeg på vegne af Kræftens Bekæmpelse Ballerup Lokalforening oplister her.
 
Ballerup Kommune vil:
- gøre det let at komme i kontakt med administrationen
- gøre det let at få rådgivning og støtte fra kommunen
- gøre det let for frivillige at få adgang til kommunens faciliteter og byrum 
- gøre det let for borgere at blive frivillige
 
Ballerup Kommune vil:
- udvikle og udbygge det respektfulde samarbejde med de frivillige.
- understøtte ledere, medarbejdere og frivillige i samarbejdet.
- arbejde på at inddrage frivillige på nye måder i beslutninger og projekter.
- sikre, at ledere og medarbejdere har kompetencer til at arbejde med frivillighed og 
- formidle kontakt mellem borgere og frivillige.
 
Alt det lyder jo rigtig godt, men hvordan skal disse tanker føres ud i livet og blive til handling? 
Bliver der fx. udformet en handleplan med tidsplan for politikken?
Og hvornår, når man op på det niveau, at man skriver kontrakt med Kommunen? (Figur 3)
 
Forskelsbehandling af  frivillige foreninger!
Vi føler, at der i dag sker en forskelsbehandling af foreninger i Kommunen, og det kan ikke være hensigtsmæssigt og det er heller ikke i orden at
Kommune favoriserer nogle frivillige mere end andre, det er egentlig lidt respektløst.
 
Fx. er der i Kommunen nogle foreninger der har et måske historisk tilhørsforhold til Kommunens bygninger, hvilket kan gøre det umuligt for andre
foreninger af få adgang til denne bygnings lokaler.
 
Forskelsbehandlingen kommer også til udtryk , når Kommunen med en "festaften" vil takke de frivillige for indsatsen.
Her er en betydelig mærkbar forskel på, om der tale om de folkeoplysende foreninger eller de frivillige sociale foreninger. 
 
En anden ting, som måske nok mere hører til i Kommunens infrastruktur planer, men den tages alligevel med her, fordi det ikke skal være svart at være
frivillig i Kommunen.
 
P-pladser til Kommunes bygninger. 
Blot som et eksempel er der ved Kulturhuset i Måløv kun 5 p-pladser hvor man må holde i over 2 timer (også om aftenen), og så er det svært at holde et
arrangement. 
Det samme vil indenfor en kortere tidshorisont nok også komme til at gælde ved Kulturhuset i Skovlunde. 
Hvad der sker og gælder i Ballerup er svært,  men der findes en pendlerplads hvor man kan parkere,  den er dog ikke lige op og ned af det nuværende
Kulturhuset/bibliotek. 
Og hvad kommer der til at ske p-pladsmæssigt når det gamle Posthus bliver nyt Foreningshus til april 2021? Her kan man kun håbe på, at det bliver
bedre end det er nu. 
 
En sidste kommentar, er om ikke der skulle tænkes digital støtte og muligheder ind i politikken.
Mange borgere vil i lang tid fremover (grundet corona) næppe have mulighed for at dukke fysisk op til arrangementer, og her kunne der så blive stillet
digitale løsninger til rådighed for frivillige, i form af mulighed for at låne udstyr incl. vejledning/support til fx. live-foredrag.
Tanken er ikke færdig tænkt, om hvordan og hvorledes dette samarbejde mellem frivillige og Kommunen skal være.
 
Hvis der er spørgsmål, så kontakt os endelig.
 
Med venlig hilsen
 



Næstformand Marianne Petersen , mobil 40503905
 
Kræftens Bekæmpelse Ballerup Lokalforening 


